(le français suit)

[image: image1.jpg]



The International 
System Safety Society, 
Canada Chapter Presents:

A full day training workshop on 

Practical Safety Risk Management

facilitated by:

Maury Hill, M.Sc. (Erg) and 

Mary Louise Gifford, M.Sc. (Health Erg)                       
Date: Thursday March 8 2012
Time: 8:30 – 4:00

Place: Chimo Hotel, 1179 Joseph Cyr Street, Ottawa
Price: 
$280 per non member*



$250 per ISSC member*



$200 per student*

*Note: Modest EventBrite fees are added to the Canada Chapter pricing

Lunch and snacks: included
Max. No. of persons: 20
Registration: http://issscanchaptrainingmar82012.eventbrite.ca 
Deadline: Monday March 5, 2012
For Chapter information, visit our web site at: http://canada.system-safety.org/
To receive these messages through e-mail, please do one of the following:

· Visit   http://groups.yahoo.com/group/cISSSeTalk and click "Join this Group!"

· Send an e-mail to cISSSeTalk-subscribe@yahoogroups.com
To refrain from receiving these e-mails

· Send an e-mail to cISSSeTalk-unsubscribe@yahoogroups.com
Practical Safety Risk Management Training – 

From Hazard Identification to Effective Safety Action

 (From Recognizing There Is a Problem to Taking Smart Next Steps)
Everybody in a work environment is a risk manager, either as a legal obligation or because their safety culture demands it. While much has been written academically about how to conduct the risk management process, managers and others often find themselves frustrated when trying to do it in their real world setting. 

Drawing on the knowledge and skills of two experienced practitioners, this workshop is constructed around skills development and adult learning principles. As such, the focus is on participant involvement, making use of case studies and facilitated discussions. The following topics will be covered: 
· Proactive and Reactive Hazard Identification – recognizing those conditions that can lead to harm
· Investigations – ensuring a proper understanding of factors that account for the hazards, and need to be addressed 
· Practical Risk Assessment – what safety issues do I need to worry about first

· Developing effective action plans – from buffing the sphere to transforming the organization
· Assessing Return on Investment – have we made a difference?
Workshop Facilitators - Maury Hill and Mary Louise Gifford
Maury Hill has over 30 years’ experience in a variety of industry sectors in the fields of human factors, safety management systems and safety risk management.  He has provided authoritative consulting services to senior management in the areas of safety management and safety investigations, with a particular focus on human factors. Maury has been involved with strategic and organizational support to management teams, including strategic planning, organizational studies, evaluation of organizational design, and development of management systems. He has extensive international experience providing training (e.g. workshops, including train-the-trainer sessions) on safety management, accident investigation, fatigue management and organizational and management factors. He has also been involved in program development, including development of safety management tools, in which trends, hazards and systemic deficiencies in the system can be identified, analyzed, validated and mitigated.
He has an Honours Bachelor of Arts degree in Psychology from Carleton University, and a Master of Science in Ergonomics (Human Factors) degree from Loughborough University, U.K.
Mary Louise Gifford is currently the Employee Injury Prevention Consultant with the Royal Ottawa Health Care Group.  Within this role, she is responsible for implementing strategies to prevent occupational incidents, accidents and illness through the identification and analysis of workplace hazards.   The mental health care environment is a complex and high-risk environment and every effort is made to promote a systems approach to risk management.  Mary Louise utilizes a participatory ergonomics approach to optimize on worker knowledge in risk management efforts and to strengthen safety culture.  Projects include risk assessment of hazards associated with violence, development of an orientation checklist of hazards for new workers, and training in investigation and risk assessment for managers.   Mary Louise also provides ergonomic services to other organizations as a private consultant.

She has a Bachelor of Science degree in Physiotherapy from Dalhousie University in Halifax, and a Master of Science in Health Ergonomics from University of Surrey Guildford, UK.
The International System Safety Society
 
The International System Safety Society is a non-profit organization of "Professionals Dedicated to the Safety of Systems, Products and Services" dedicated to supporting the Safety Professional in the application of Systems Engineering and Systems Management.  The Society is international in scope and draws members and participants from over 25 countries.  It is affiliated with major corporations, educational institutions and other agencies throughout the world. The System Safety concept is the application of systems engineering and systems management to the process of hazard, safety and risk analysis to identify, assess and control associated hazards while designing or modifying systems, products, or services. Before production, construction or operation; accident potential can be eliminated or reduced by eliminating or controlling associated hazards. The system safety profession draws from a broad range of engineering, behavioural, scientific, legal and managerial skills. For more information about the International System Safety Society; visit the website < www.system-safety.org  >; it offers a wealth of resources for members and visitors alike.  
 
To become a member of the International System Safety Society (ISSS), download the application form from the ISSS web site at http://www.system-safety.org, fill out the form and send it with $100 US to Cathy Carter at System Safety Society, P.O. Box 70, Unionville, VA, USA, 22567-0070. If you need assistance in filling out the form, please call Robert Fletcher at 613-837-4128 or e-mail him at rwfletcher@sympatico.ca.

____________________________________________________________________________

La section canadienne 

de l’International 

System Safety Society 

(ISSS) présente :

Une journée entière de formation sur
la gestion appliquée des risques de sécurité
facilitée par:

Maury Hill, M.Sc. (Erg) and 

Mary Louise Gifford, M.Sc. (Health Erg)                       
Date : le jeudi 8 mars 2012

Heure : 8h30 – 16h

Lieu : Chimo Hotel, 1179 Joseph Cyr Street, Ottawa

Prix : 
$280 pour les non members*



$250 pour les members d’ISSC*



$200 pour les étudiants*

*À noter : un modeste supplément EventBrite sera ajouté à ces prix

Dîner et collations : inclus

Max. N° de personnes : 20

Inscription : http://issscanchaptrainingmar82012.eventbrite.ca 

Date limite : lundi le 5 mars 2012

Pour tout complément d’information sur la section canadienne de l’ISSS, consultez notre site Web : http://canada.system-safety.org/.
 
 Pour recevoir ces courriels, veuillez faire une des choix suivants:

· Visiter   http://groups.yahoo.com/group/cISSSeTalk et taper sur “Join this Group!"

· Envoyer un courriel à  cISSSeTalk-subscribe@yahoogroups.com
Pour ne plus recevoir ces courriels, 

· Envoyer un courriel à  cISSSeTalk-unsubscribe@yahoogroups.com
Formation en gestion appliquée des risques de sécurité – 

de la reconnaissance des dangers à l'application de mesures efficaces

(de la reconnaissance de l’existence d’un problème à l'application de mesures efficaces)
Toute personne se trouvant dans un milieu de travail est gestionnaire des risques, qu’elle y soit tenue par la loi ou que sa culture de sécurité l’y oblige. Bien que plusieurs ouvrages théoriques aient été écrits sur la manière de suivre le processus de gestion des risques, les gestionnaires et les autres intervenants éprouvent souvent des frustrations lorsqu’ils essaient de le faire dans un contexte réel. 

Tout en tirant parti des connaissances et des compétences de deux spécialistes d’expérience, cet atelier est axé sur le développement des compétences et les principes d'apprentissage des adultes. Ainsi, la contribution active des participants est encouragée par l'entremise d'études de cas et de discussions animées. Les thèmes suivants seront abordés :
· Approche proactive et réactive de reconnaissance des dangers – savoir reconnaître les conditions qui peuvent entraîner des dommages

· Enquêtes - veiller à ce que les facteurs qui sont liés aux risques et qui doivent être abordés soient bien compris 

· Évaluation des risques en pratique - quels enjeux en matière de sécurité devrais-je aborder d’abord?

· Élaboration de plans d'action efficaces – du peaufinage à la transformation de l'organisation

· Évaluation du rendement du capital investi – avons-nous réussi à faire avancer la cause?
Animateurs de l’atelier

Maury Hill a acquis plus de 30 ans d’expérience dans une variété de domaines du secteur privé comme les facteurs humains, les systèmes de gestion de la sécurité et la gestion des risques de sécurité. Des cadres supérieurs ont eu recours à ses services d’expert-conseil en matière de gestion de la sécurité et d'enquêtes de sécurité, axés particulièrement sur les facteurs humains. Maury a fourni un appui stratégique et organisationnel aux équipes de direction, en participant entre autres à la planification stratégique, aux analyses organisationnelles, à l’évaluation de l’aménagement organisationnel et au développement de systèmes de gestion. Il possède une vaste expérience en formation à l’échelle internationale (comme des ateliers et des séances de formation des formateurs) sur la gestion de la sécurité, les enquêtes sur les accidents, la gestion de la fatigue et les facteurs relatifs à l’organisation et à la gestion. Il a également participé au développement de logiciels, dont des outils de gestion de la sécurité permettant de cerner, d’analyser, de valider et d’atténuer les tendances, les dangers et les lacunes systémiques dans un système donné.

Il a un baccalauréat ès arts en psychologie de l'Université Carleton et une maîtrise ès sciences en ergonomie (facteurs humains); il est diplômé de l'Université de Loughborough au Royaume-Uni.

Mary Louise Gifford travaille actuellement comme conseillère en prévention des blessures des employés chez Services de santé Royal Ottawa.  À ce titre, elle est responsable de la mise en œuvre des stratégies visant à prévenir les accidents et les maladies en milieu de travail; pour ce faire, elle doit cerner et analyser les risques qui existent au travail.   Le secteur des soins de santé mentale est un milieu complexe qui comporte des risques élevés et tous les efforts y sont déployés pour promouvoir une approche systémique de gestion du risque. Mary Louise a recours à une démarche d’ergonomie participative afin de tirer parti au maximum des connaissances des employés durant les activités de gestion des risques et pour renforcer la culture de sécurité.  Les projets auxquels elle a pris part portent notamment sur l'évaluation des risques associés à la violence, l’élaboration d'une liste de contrôle d’initiation destinée aux nouveaux employés, et une formation sur les enquêtes et l'évaluation des risques à l’intention des gestionnaires. Mary Louise offre également des services d'ergonomie à d'autres organisations à titre d’experte-conseil indépendante.

Elle détient un baccalauréat ès sciences en physiothérapie de l'Université Dalhousie, à Halifax, et une maîtrise ès sciences en ergonomie de la santé de l'Université de Surrey, à Guildford au Royaume-Uni.

L’International System Safety Society
L’International System Safety Society est un organisme à but non lucratif qui dessert les professionnels de la sécurité dans l’ingénierie et la gestion des systèmes. D’envergure internationale, la société attire des membres et participants de plus de 25 pays. Elle est affiliée avec diverses grandes sociétés, maisons d’enseignement et autres agences partout dans le monde. Le concept de « sécurité du système » correspond à l’application des processus d’ingénierie et de gestion des systèmes à la démarche d’analyse des risques et de la sécurité en vue de cerner, d’évaluer et de pallier les risques afférents tout au long de la conception ou de la modification de systèmes, de produits ou de services. Ainsi, avant l’étape de la production, de la construction ou de l’utilisation, le potentiel d’accidents peut être éliminé ou réduit si les risques sont supprimés ou contenus. Les professionnels de la sécurité des systèmes font appel à un large éventail de compétences de nature technique, comportementale, scientifique, juridique et liées à la gestion. Pour tout information supplémentaire sur l’International System Safety Society, consultez le site www.system-safety.org, qui regorge de ressources intéressantes pour les membres autant que pour les visiteurs.  Le site web de la section canadienne se trouve à http://canada.system-safety.org/
Pour devenir membre de l’International System Safety Society (ISSS), téléchargez le formulaire de demande à partir du site web ISSS au lien suivant :  http://www.system-safety.org. Remplissez le formulaire et envoyez-le avec 100 $ US au nom de Cathy Carter, System Safety Society, PO Box 70, Unionville, VA, USA, 22567-0070. Si vous avez besoin d’aide pour remplir le formulaire, veuillez contacter Robert Fletcher au 613-837-4128 ou par courriel à l’adresse rwfletcher@sympatico.ca.

